

tering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.11/7) as well as of the oral statement of the special representative (T/C.2/SR.45 and 71),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.339, section V),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and in particular:

(a) With regard to the petitioners' complaint concerning the lack of a municipal council in Belet Uen, to the statement that a municipal council now exists and a municipality will be established in 1954;

(b) With regard to the complaint that the Resident refused to allow the convening of a *shir*, to the statement that the persons concerned did not constitute a sufficiently large proportion of the tribe to justify the convening of a *shir*;

(c) With regard to the charge that the medical activities of Chief Nur Siad were interrupted for political reasons, to the special representative's statement that the chief had done real harm in carrying out his quasi-medical activities, that medical facilities in the Territory are adequate to the demand for them, and that the Administering Authority is taking measures to educate the people to seek modern medical assistance;

2. *Calls on* the people of Somaliland to take advantage of the efforts exerted by the Administering Authority to provide medical facilities and hospitals for the population of Somaliland;

3. *Suggests* to the Administering Authority that it continue its efforts to develop both preventive and curative medicine;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

474th meeting,
3 July 1953.

681 (XII). Petitions concerning the two representatives for Mudugh Province on the Territorial Council (T/Pet.11/267 and 279) concerning Somaliland under Italian administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from the chiefs and representatives of the Cabila Rer Mohamud tribes and six other tribes (T/Pet.11/267) and the petition from the chiefs and notables of the Omar Mohamud-Rer Mahad, and eleven other tribes of Mudugh (T/Pet.11/279), in

nistration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.11/7) ainsi que de la déclaration verbale de son représentant spécial (T/C.2/SR.45 et 71),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.339, section V),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration, et notamment sur les points suivants:

a) En ce qui concerne la plainte des pétitionnaires relative à l'absence d'un conseil municipal à Belet-Uen, l'Autorité chargée de l'administration a déclaré qu'il existe désormais un conseil municipal et qu'une municipalité sera créée en 1954;

b) En ce qui concerne la plainte selon laquelle la Résident aurait refusé d'autoriser la convocation d'un *chir*, l'Autorité chargée de l'administration a fait savoir que les intéressés ne représentaient pas un groupe suffisamment important de la tribu pour justifier la convocation d'un *chir*;

c) En ce que concerne l'accusation selon laquelle on aurait mis fin à l'activité médicale du chef Nur Siad pour des raisons politiques, le représentant spécial a déclaré que les activités quasi médicales de ce chef avaient été néfastes, que les services médicaux du Territoire suffisaient aux besoins et que l'Autorité chargée de l'administration prenait des mesures pour éduquer la population afin qu'elle fasse appel à la science médicale moderne;

2. *Invite* la population de la Somalie à profiter des efforts faits par l'Autorité chargée de l'administration, qui a mis à sa disposition des facilités médicales et des hôpitaux;

3. *Suggère* que l'Autorité chargée de l'administration poursuive ses efforts en vue de développer la médecine préventive et curative;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

474ème séance,
3 juillet 1953.

681 (XII). Pétitions relatives aux deux représentants de la province du Mudugh au Conseil territorial (T/Pet.11/267 et 279), concernant la Somalie sous administration italienne

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition des chefs et représentants des tribus Cabila Rer Mohamud et de six autres tribus (T/Pet.11/267) et la pétition des chefs et notables de la tribu Omar Mohamud-Rer Mahad et de onze autres tribus du Mudugh (T/Pet.11/279), en consultation avec l'Italie,

consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.11/6),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.339, section VII),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

474th meeting,
3 July 1953.

682 (XII). Petition from Chief Haji Mohamed Aden (T/Pet.11/268) concerning Somaliland under Italian administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from Chief Haji Mohamed Aden (T/Pet.11/268), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.11/3) as well as of the oral statement of the special representative (T/C.2/SR.59),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.346, section VIII),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

474th meeting,
3 July 1953.

683 (XII). Petitions concerning the flying of the flag of the Administering Authority (T/Pet.11/269 and 272) concerning Somaliland under Italian administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.11/6),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.339, section VII),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Considère* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

474ème séance,
3 juillet 1953.

682 (XII). Pétition du chef Haji Mohamed Aden (T/Pet.11/268) concernant la Somalie sous administration italienne

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition du chef Haji Mohamed Aden (T/Pet.11/268), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.11/3), ainsi que de la déclaration verbale de son représentant spécial (T/C.2/SR.59),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.346, section VIII),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Considère* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

474ème séance,
3 juillet 1953.

683 (XII). Pétitions au sujet de l'emploi du drapeau de l'Autorité administrante (T/Pet.11/269 et 272) concernant la Somalie sous administration italienne

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,